
A szeretet fogalmát és jelentõségét nehéz közhelyek
nélkül taglalni. Annyiszor beszélünk ennek fontossá-
gáról, hogy igazából el is feledkezünk annak valódi
üzenetérõl és céljáról.

Hogyan kell úgy szeretnünk, hogy „jól” szeressünk?
Mikor cselekszünk helyesen: ha kizárólag csak mások-
ra összpontosítjuk a szeretetünket és törõdésünket,
vagy ha önmagunk felé is fordítjuk mindazt? Önzõek
vagyunk-e akkor, ha magunkat is szeretjük mások
mellett?

A válasz egyértelmû, csak félünk kimondani. Per-
sze, hogy nem vagyunk önzõk. Hiszen hogyan várhat-
nánk el bárkitõl is, hogy szeressen bennünket, ha még
mi magunk sem merjük szeretni önmagunkat? Csak
hát önmagunk szeretetét nem merjük nyíltan vállalni,
mert félünk attól, hogy ha ezt tesszük, akkor a környe-
zetünk hogyan ítél majd meg bennünket emiatt. Cse-
lekedeteinket ezért a konvencióknak történõ megfele-
lés irányítja.

De élhetjük-e a saját életünket, ha folya-
matosan mások elvárásainak kell
megfelelnünk? Lehetünk-e boldo-
gok úgy, ha mások mondják meg
számunkra azt, hogyan „kell” ne-
künk boldognak lennünk?

Karácsonyhoz közeledve,
figyeljünk most egy kicsit ön-
magunkra is, mert manapság
erre nem nagyon van/volt lehe-
tõségünk. Vonjunk mérleget ed-
digi életünkrõl, s tegyük fel ma-
gunknak a kérdést: „Vajon milyen
életet éltem én eddig? Olyat, amilyet
szerettem volna, vagy olyat, amilyet
helyesnek gondoltam, mert mások

helyesnek tartották azt?” S ha ez utóbbit állapítjuk
meg, akkor most már végre bátran legyünk egy kicsit
„önzõk”: engedjük meg magunknak, hogy szeressük
önmagunkat.

Merjünk élni, merjünk boldognak lenni úgy, ahogy
az nekünk jó, s nem úgy, ahogy azt egyébként „illene
tennünk”. A Föld ettõl még forog majd tovább: nem
lesznek Világot rengetõ, pusztító katasztrófák emiatt,
s szeretteink sem érzik majd azt, hogy elhanyagoljuk
õket. Sõt!

Ha megtaláljuk saját lelki békénket, jobban fogunk
majd tudni figyelni a környezetünkre is. A saját bol-
dogságunk lehet a kulcsa annak, hogy másokat is bol-
doggá tudjunk tenni.

Merjük hát szeretni önmagunkat, mert csak akkor
fogunk tudni másokat is feltétel nélkül szeretni!

dr. Gyuricza Miklós

NAGY LÁSZLÓ

ADJON
AZ ISTEN
Adjon az Isten
szerencsét,
szerelmet, forró
kemencét,
üres vékámba
gabonát,
árva kezembe
parolát,
lámpámba lángot,
ne kelljen
korán az ágyra
hevernem,
kérdésre választ
õ küldjön,
hogy hitem széjjel
ne düljön,
adjon az Isten
fényeket,
temetõk helyett
életet —
nekem a kérés
nagy szégyen,
adjon úgyis, ha
nem kérem.

KÖZELEDIK KARÁCSONY SZENT NAPJA
– A SZERETET ÜNNEPE
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Falunk felnõtt háziorvosi szolgálat 2013. évi
munkájáról Dr. Végh Edit 1. sz. és Dr. Gál Ist-
ván 2 sz. háziorvosi körzet orvosai számoltak
be. A Dr. Gál — Dr. Végh Egészségügyi Kft. írá-
sos beszámolója alapos és részletes volt. Átfo-
gó képet kaphattunk a háziorvosi szolgálat je-
lenlegi helyzetérõl.

A személyi feltételek jók, de már ez a pénz-
ügyi helyzetrõl nem mondható el. Az eddig be-
ígért 14%-os kártyapénz emelése a beszámoló
idõszakában elmaradt.

Az orvosi rendelõ lépcsõzetes felújítása
megtörtént. Újak a nyílászárók, és a bejárat is
akadálymentesítve lett. Az év végéig pedig

megkezdõdik az akadálymentes WC kialakítá-
sa és a betegek részére fenntartott WC felújítá-
sa is a várótermi részben. Mindezekre mintegy
2,5 millió forintot fordít az önkormányzat.
Egyre nõ a betegváróban a zsúfoltság, nehezen
tervezhetõek a rendelés idõn kívüli szûrõvizs-
gálatok, és nehézkes megvalósítani a bizalmas
orvos-beteg találkozást is.

Az egészségügyi anyagok, dokumentumok
tárolása nincs megoldva. Szükség lenne egy
zárható raktárhelyiségre, de a rendelõk külsõ
környezete is felújítást kíván.

A praxisba belejelentkezett betegek száma
lényegesen nem változott:

Az 1 sz. praxis, Dr. Végh Edit: 1741 fõ,
A 2. sz. praxis Dr. Gál István: 1903 fõ

A két körzetben egy év alatt 12.286 orvos-
beteg találkozó történt. Naponta 45-55 beteg
jelentkezik, de elõfordult már, hogy 87-en is
voltak. Egy betegre jutó átlagidõ: 7,5 illetve 7,8
perc. Háziorvosaink megítélése szerint, még
mindig indokolatlanul nagy a megjelenések
száma egy-egy elfelejtett gyógyszerért.

A részeredmény bemutatásáért is indokolat-
lanul sokan jelentkeznek. Az így elhasznált
idõt a panasszal jelentkezõk vizsgálatától ve-
szik el. 

Elõjegyzést csak kevesen vesznek igénybe,
pedig ez mindenki érdekét szolgálná. Ennek
megszüntetésére a következõ intézkedéseket
tervezik bevezetni: 

• Erõteljesen támogatják az elõjegyzés alap-
ján történõ betegvizsgálatokat, különösen az
aktív dolgozók védelmének érdekében.

• A gyógyszerigénylés elõzetes leadása után,
megbeszélt idõre teljesítik a recept felírását.

• A hozott leletek, zárójelentések, gyógy-
szerjavaslatok feldolgozását is a rendelési idõn
kívül fogják elvégezni.

• Az orvosi kamara által elõkészített minõ-
ségbiztosítási rendszert kívánják megvalósíta-
ni mindkét praxisban.

A gyermek-gyermekháziorvosi praxis tevé-
kenységérõl Dr. Miklós Andrea csecsemõ- és
gyermekgyógyász, míg a Védõnõi Szolgálat
mûködésérõl Fehér Ferencné és Kiss Barna-
básné védõnõk adtak tájékoztatót.

A képviselõ-testület a beszámolókat egyhan-
gúan elfogadta. Köszönettel és megelégedéssel
nyugtázta falunk egészségügyéért dolgozók
lelkiismeretes és magas színvonalú tevékeny-
ségét az elöljáróság.

Jó kezekben van falunk egészségügye.
Nádházi Sándor

Önkormányzatunk képviselõ-testülete ok-
tóber 16-án tartotta soros ülését. Fõ téma:
Lakóhelyünk egészségügyi ellátásának
helyzete volt. Szerencsésnek mondhatjuk
magunkat, mi Tószegiek, mert mindenki
számára legfontosabb az egészségének
megõrzése. Évek óta jó kezekben van az
egészségügy, mert megbízható és szaksze-
rû ellátás történik annak minden területén.

JÓ KEZEKBEN FALUNK EGÉSZSÉGÜGYE
BETEGELÕJEGYZÉST TERVEZ A HÁZIORVOSI SZOLGÁLAT

Kiss Barnabásné és Fehér Ferencné védõnõk

Dr. Gyuricza Miklós és Hasznosné dr. Nagy Ágnes jegyzõ

Buczkó EndreDr. Gál István
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BETEGELÕJEGYZÉS:
A várakozási idõ rövidítése, a kulturáltabb betegellátásra való törekvés
miatt javasoljuk a vizsgálatra, orvosi ellátásra való elõjegyzés igénybe-
vételét.

Telefonos vagy személyes bejelentkezés alapján a megbeszélt idõ-
pontban fogadjuk a pácienseket. Az idõpontra jelentkezõk elõnyt évez-
nek a várakozókkal szemben. Mindenkinek adott a lehetõség elõjegy-
zést kérni. Azoktól, akik megszokásból a várakozást választják, meg-
értést kérünk. Természetesen a heveny rosszullét miatt jelentkezõk, a
lázas betegek a terhesek soron kívül kerülnek vizsgálatra. Az elõjegy-
zettek (nevük kezdõbetûvel jelzett) listáját kifüggesztjük. Azonos nap-
ra nincs lehetõség elõjegyzést kérni.

A heveny rosszullétek miatti sürgõs kihívások elsõbbséget élveznek,
ilyen esetekben az elõjegyzések nem mindig teljesíthetõk.

Kérjük a betegeket hogy saját háziorvosuk rendelési idejében jelen-
jenek meg vizsgálatra, vagy gyógyszerírásra. Rosszullét, heveny tüne-
tekkel járó lázas betegség esetén természetesen ellátjuk a másik körzet
betegeit is.

A rendelési idõ utolsó fél órájában új beteget nem fogadunk — kivé-
ve rosszullét esetén — ezért kérjük, hogy elõjegyzésüket ill. megjelené-
süket korábbra idõzítsék.

ORVOSI LELETEK,
DOKUMENTÁCIÓ KEZELÉSE:
A nem sürgõs esetekben kérjük betegeinket hogy kórházi zárójelentésü-
ket, ambuláns leleteiket adják le, melyet rövid átnézést követõen a ren-
delési idõn kívül dolgozunk fel és megbeszélt idõpontban adjuk vissza a
betegeknek, vagy hozzátartozóiknak. Ezzel a rendelési idõ alatti beteg-
vizsgálatra fordítható idõt szeretnénk növelni. Az orvosszakértõi vizsgá-
lathoz szükséges beutalót kérjék lehetõleg a levél kézhezvételének nap-
ján. A tartósan táppénzen lévõk táppénzes papírjait bejelentkezés után
soron kívül kiadjuk. 

GYÓGYSZERFELÍRÁS:
Kérünk minden beteget, hogy a gyógyszerfelírást ne halasszák a gyógy-
szer elfogyása miatt az utolsó napokra! Legalább egy héttel a gyógysze-
rek elfogyása elõtt adják le gyógyszerigényüket.

Rendkívüli esetektõl eltekintve lehetõleg egyszerre minden szokásos
gyógyszerbõl a havi adagot kérjék, hogy ne kelljen 1-1 elmaradt recept
miatt ismételten a rendelõben megjelenni.

Vagy az eddigi megszokott módon a gyógyszerdobozok címkéinek,
névvel és azonosítóval együtt történõ leadását kérjük, vagy pontos név-
vel ellátott gyógyszerlistát tartalmazó papír beadását. Új gyógyszert ill.
antibiotikumot csak orvosi vizsgálat után írunk fel. Másnap reggelre —
vagy megbeszélt idõpontra elkészítjük a recepteket, melyet várakozás
nélkül el lehet vinni.

KEZELÉSEK:
Az elrendelt sorozatos injekciók beadása a rendelés elõtt történik. A vé-
nás injekciók beadását elõjegyzés alapján, megbeszélt idõpontban vé-
gezzük. A sebkötözést is a rendelés kezdetén szeretnénk végezni, vagy
elõjegyzés alapján megbeszélt idõben.

ÁLTALÁNOS REND:
Kérjük betegeinket, hogy ne álljanak a rendelõ ajtaja elé, ezért kijelö-
lünk egy várakozási zónát. A rendelõbe ne hozzanak bekapcsolt mobil-
telefont. A ruháikat a vizsgálóágy melletti széken helyezzék el. A ren-
delõ környékén a dohányzás tilos.

A bejárat elõtti részen ne helyezzenek el kerékpárt, vagy elektromos
jármûvet, mert ezzel akadályozzák a hátsó parkolóból való gépkocsi
közlekedést.

MINÕSÉGBIZTOSÍTÁS:
Az egészségügyi szolgáltatók részére kötelezõen elõírt „Minõségbizto-
sítási Rendszer” meghatározza a betegellátás módját, részben ehhez
kapcsolódnak a tervezett intézkedések.

A háziorvosi ellátással kapcsolatos betegvélemények megismerése
céljából a váróban elhelyezünk egy ládát melyben véleményeiket, ja-
vaslataikat közölhetik. 

Eddigi tapasztalataink alapján, a még jobb együttmûködés remény-
ben kérjük a tervezett változások megértését és elfogadását.

Dr. Végh Edit és Dr. Gál István

Segítsük a gyógyító munkát

2014. január 1-jétõl tervezett változások
a felnõtt háziorvosi ellátásban

Öt évvel ezelõtt nyitotta meg ka-
puit Tószeg elsõ, EU-s szab-
ványnak megfelelõ közterületi
játszótere, a templom melletti
parkban. A játszótér közadako-
zásból jött létre, a Gólyafészek
Alapítvány égisze alatt. A szük-
séges területet az önkormány-
zat biztosította az alapítvány
számára.

A játszótér építési engedélye (még
2007-ben) a Gólyafészek Alapít-
vány nevére került kiállításra, ám

a 2008-as ünnepélyes megnyitót
követõen, az alapítvány elmulasz-
totta beszerezni az mûködtetés-
hez szükséges használatbavételi
engedélyeket. Emiatt az önkor-
mányzat az elmúlt öt évben nem
tudta átvenni a játszótér hivatalos
üzemeltetését a civil szervezettõl.

Sajnos voltak olyan lakosok,
akik az elmúlt idõszakban nem
rendeltetésszerûen használták a
játszóteret, s ezért a játékok álla-
pota mára már teljesen leromlott.
A játszótér balesetveszélyessé

vált, s így azt ideiglenesen be kel-
lett zárni.

A játszótéri eszközök felújítása
megkezdõdött, az önkormányzat
ehhez egymillió forintos forrást
biztosít az alapítvány számára. A
felújítást követõen pedig — amint
az alapítvány rendezi a jogi proce-
dúrákat, beszerzi a szükséges en-
gedélyeket — az elöljáróság átve-
heti a játszótér hivatalos üzemel-
tetését is a civil szervezettõl.

Sajnos az óvoda udvarán talál-
ható udvari játékok felett is eljárt

az idõ. A képviselõ-testület ezért
november 27-ei ülésén úgy határo-
zott, hogy azok felújításhoz
ugyancsak egymillió forint több-
letfinanszírozást biztosít az óvoda
számára is.

A településen található játszóté-
ri eszközök felújítása így összesen
kétmillió forinttal terheli az idei
falubüdzsét. 

Jó lenne, ha mindenki rendelte-
tésszerûen használná a játékokat
a jövõben, hiszen azok közös ér-
tékeink!

Átmenetileg bezárt a Gólyafészek Játszótér
A játékok felújításához a forrást az önkormányzat biztosítja
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November 27-én soros ülését tartotta a képvi-
selõ testület. Dr. Gyuricza Miklós elõterjeszté-
sében megtárgyalták Önkormányzatunk I-III.
negyedéves költségvetésének végrehajtásáról
készült beszámolót.

Báti László a pénzügyi és szociális bizottság
elnöke ismertette a bizottság állásfoglalását,
melyet röviden így foglalhatnánk össze: a Bi-
zottság tagjai örömmel fogadták el a költségve-
tés végrehajtásáról idõarányos beszámolót,
mely tartani tudta a költségvetésben szereplõ
sarokszámokat. Így a bizottság elfogadja, és el-

fogadásra javasolja a képviselõ-testületnek a
beszámolót.

Dr. Gyuricza Miklós polgármester örömmel
teszi hozzá, hogy bizakodóak lehetünk erre a
gazdasági évre, hisz már csak egy hónap van
hátra az évbõl. A tervezés idõszakában felme-
rült problémákkal együtt, õ is úgy véli, hogy
elégedettek lehetnek a teljesítéssel, mert sok
volt a bizonytalanság a költségvetési rendelet
megalkotásánál. A képviselõk egyhangúan fo-
gadták el az Önkormányzat I-III. negyedéves
költségvetésérõl készült beszámolót. 

Murányi Valéria Óvodaigazgató támogatást
kért a Dúdoló program beindításához. Kérésé-
ben elmondta, a Dúdoló program célja, hogy a
Tószegen született gyermekek többsége hely-
ben járjon óvodába. A Dúdoló program egy
olyan lehetõséget biztosít a bölcsõdés korú
gyermekek és szüleik számára, amely tartal-
mas programok mellett alkalmat ad arra, hogy
a nevelésben, gondozásban, játékban hasznos
információval és gyakorlati megtapasztalással
a mindennapi teendõket segítse. Az Óvoda
nem titkolt szándéka, hogy ezek az alkalmak
bekerüljenek a köztudatba, a résztvevõk szíve-

sen jöjjenek a nyitott délutánokra, és majdan a
mi Óvodánk mellett döntsenek a szülõk, ha
gyermekük 2,5-3 éves lesz — mondta az Óvo-
davezetõ.

A nyitott délutánok elõreláthatólag öt alka-
lomra vannak tervezve, és jövõ év Januárjában
kezdõdnének el. Eszközigényre az Óvodaveze-
tõ 200 000 forint anyagi támogatást kért az elöl-
járóságtól. A Képviselõ Testület egyetértett az
Óvoda célkitûzésével, és egyhangúan megsza-
vazta az anyagi támogatást az intézménynek.

Nádházi Sándor

Elfogadták az önkormányzat
idõarányos költségvetésének végrehajtását

Dúdoló program az Óvodában

Dr. Berente Andrea alpolgármester

Báti László

■■■■ Az Újszász és Vidéke Körze-
ti Takarékszövetkezet Tó-
szegi kirendeltsége a máso-
dik helyezést érte el a tíz ki-
rendeltség közül a 2012. évi
feladatok értékelésekor. Elis-
merés illeti ezt a kiemelkedõ
teljesítményt, hiszen nagy-
ságrendileg a negyedik he-
lyet foglalják el a kirendelt-
ségi rangsorban a betét és hi-
telállomány tekintetében.
Négy kirendeltség tudta nö-
velni betétállományát a mai
gazdasági körülmények kö-
zepette, közöttük kiemelke-
dõ mértékben, 3%-kal gyara-
pították a tószegiek a megta-
karításaikat. Ez a település
viszonylatában is örvende-
tes, illetve itt élõk bizalmát
is jelzi szövetkezetünk iránt,
amelyet nagyon köszönünk.

■■■■ Hitelezés terén is szép ered-
ményeket ért el az egység.
Népszerû a családi gazdasá-

gok, õstermelõk körében az
EU mezõgazdasági támoga-
tás elõfinanszírozása, a kis-
és középvállalkozások köré-
ben a Széchenyi kártya hite-
lek valamint a támogatáso-
kat megelõlegezõ hitelek. A
lakosság számára fogyasztá-
si és jelzálog hiteleket kíná-
lunk.

■■■■ A 2013-as év számos válto-
zással járt a Takarékszövet-
kezetek életében. Átalakult
az intézményvédelem,
amely számos híreszteléssel
ellentétben még tovább erõ-
sítette a szövetkezeti hitelin-
tézetek pozícióiját. Bízunk
benne, hogy a kormányzati
szándékkal összhangban
nagyobb szerepet tudunk
vállalni a mikro-, kis- és kö-
zépvállalkozások finanszíro-
zásában, bõvítve ezáltal ügy-
félkörünket és termékpalet-
tánkat.

Takarékszövetkezeti
rövid hírek
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— Képviselõasszony! Mi, tósze-
giek elégedettséggel nyugtázzuk,
hogy Ön tartja választási ígéretét.
Élõ kapcsolata van a lakóhelyünk-
kel, rendezvényeinken jelen van,
sõt még a Parlamentben is inter-
pellált a Tószeget védõ Tisza-gát
mielõbbi elkészültéért. Ön minden
ígéretét ilyen komolyan veszi?

— Igyekszem a munkámat kö-
rültekintõen végezni. Úgy gondo-
lom, ez természetes dolog, az élet
bármely területét, bármely hiva-
tást tekintve. A szüleim erre nevel-
tek, õk ezt a példát állították elém.
Szeretem az embereket, nagyon
szívesen megyek Tószegre akár
fogadóórára, akár rendezvények-
re, vagy csak egyszerûen egy jó-
ízû beszélgetésre. A Tószeget vé-
dõ Tisza-gát építésével kapcsolat-
ban: remélem, nemcsak az inter-
pelláció, az arra kapott pozitív vá-
lasz, hanem a meginduló építke-
zés is igazolja a munkámat.

— A Fidesz-KDNP többségû Par-
lament a 2013-as évet a rezsicsök-
kentés évének aposztrofálja. Mi,
falubeliek is örömmel fogadtuk ez-
zel kapcsolatos döntéseiket, de
nem így az ellenzék. Mi a vélemé-
nye errõl?

Én csak a tényeket szeretném
hangsúlyozni: az idei rezsicsök-
kentés harmadik üteme november
1-jén lépett hatályba. További 11,1
százalékkal — a tavaly decemberi
árakhoz képest pedig összesen 20
százalékkal — lett olcsóbb az áram
és a gáz ára. A városi emberek szá-
mára pedig fontos, hogy a távhõ
ára is ugyanennyivel csökkent.

Azt is el kell mondani, hogy
idén 9 szolgáltatás ára lett keve-
sebb: a gáz-, az áram- és a távhõ-
díjak mérséklése mellett júliustól
olcsóbb lett a víz- és csatornadíj, a

szemétszállítás, a palackos gáz, a
szennyvízszippantás, valamint a
kéményseprés ára.

Hangsúlyozom, ezek a tények!
A bevezetett intézkedések egy át-
lagos háztartásban éves szinten
komoly megtakarítást jelentenek.

Természetesen van még tenni-
való bõven, ezért gondolkodunk a
jövõben is hasonló lépésekben.

— Ön mindig is hangsúlyozta
azt, hogy mint orvos, a gyógyító
munkát megkülönböztetett figye-
lemmel kíséri. Milyen intézkedések
történtek a Parlamentben egészsé-
günk megóvása érdekében?

— Az egészségügy átalakítása a
„Semmelweis Terv”-ben foglaltak-
nak megfelelõen elkezdõdött.

Rendkívül fontosnak tartom, hogy
szinte mindenhol komoly fejlesz-
tések indultak, mind az épületek
mind az eszközállomány megújul.
Prioritás a sürgõsségi ellátás fej-
lesztése, a gyermekbetegek ellátá-
sa, és az onkológiai ellátás korsze-
rûsítése. Komoly beruházások in-
dultak meg a Mentõszolgálatnál:
az új mentõgépkocsik, helikopte-
rek beszerzése folyamatos, új
mentõállomások építése, a régiek
felújítása megkezdõdött. Komoly
hangsúlyt kap a pályázati lehetõ-
ségeket kihasználva a megelõzés,
a szûrések, az egészséges élet-
módra történõ nevelés. 

Természetesen a magas színvo-
nalú ellátás záloga, hogy az orvo-
sok, szakdolgozók itthon marad-
janak, a fiataljaink ne menjenek
külföldre dolgozni, vagy ha el is
mennek, akkor tapasztalatokkal
felvértezve jöjjenek haza, hogy ez
a tudás a magyar betegek gyógy-
ulását segítse elõ. A rezidensek
számára meghirdetett ösztöndíj-

pályázatok, a bérrendezések meg-
kezdése reményeim szerint elõse-
gítik ezt a folyamatot.

Örömmel mondom el azt, hogy
a Hetényi Géza Kórházban is ko-
moly fejlesztések indultak: kardi-
ológiai, tüdõgyógyászati rehabili-
táció, addiktológiai ellátás, diag-
nosztikai fejlesztések. Új, modern
környezetbe kerül majd a szülé-
szet-nõgyógyászat, a gyermekosz-
tály, a fül-orr-gégészet, a szemé-
szet, megújulnak a kapcsolódó
mûtõk, a legmagasabb színvonalú
mûszerek segítik a koraszülöttek
ellátását, nem kell majd más vá-
rosba utazni, ha izotóp vizsgálat
szükséges egy-egy diagnózis meg-
állapításához. Segítjük a szakem-
berek képzését, nyertünk pályá-
zatot a szolnoki kistérség települé-

seinek egészségmegõrzõ prog-
ramjaihoz, a dohányzás leszokta-
tásához… és még sorolhatnám az
elkövetkezõ 1-2 év fejlesztéseit.

— A GYES-t és a GYED-et illetõen
is történtek változások. Mik ezek?

— Most tárgyalja a Parlament a
GYED extra bevezetését megala-
pozó törvénytervezetet, mely
többféleképpen nyújt segítséget.

A kisgyermekes anyukák a
GYED és GYES folyósítása mellett
vállalhatnak munkát a gyermek
egy éves kora után.

A testvér születése esetén a ko-
rábbi ellátások megmaradnak, így
két GYED-re, vagy GYES-re is jo-
gosulttá válhatnak az érintettek
egy idõben.

A diplomás GYED érinti a felsõ-
fokú alapképzésben, szakképzés-
ben, felsõoktatási szakképzésben
és a szakirányú továbbképzésben
tanulókat: õk a minimálbér alap-
ján kapják a GYED-et. Azok pedig,

akik mesterképzésben, egységes
osztatlan képzésben vagy doktori
képzésben végeznek, a garantált
bérminimum alapján kapják meg
a GYED-et.

A három- vagy többgyermekes
anyák munkaadójának kiterjesz-
tik a Munkahelyvédelmi Akció-
tervben már korábban meglévõ
hároméves szociális hozzájárulá-
si adókedvezményt további két év-
vel, így a negyedik és ötödik év-
ben csak az adó 50 százalékát kell
a munkáltatóknak befizetni az
érintett munkavállalók után (az el-
sõ három évben eddig sem kellett
fizetniük semmit).

— A rezsicsökkentés mellett mi-
lyen segítséget kapnak a kistelepü-
lések magyar családjai? 

— A kistelepüléseken tudjuk, so-
kan választják a gáz helyett a ve-
gyes tüzelést. Az idei évben is lehe-
tõségük van a települési önkor-
mányzatoknak, hogy szociális cél-
ra tûzifát igényeljen. A kormány
2013. évben a tavalyi összeg duplá-
ját fordítja erre a célra. Polgármes-
ter úrral egyeztettem, így tudom,
hogy Tószeg is élt ezzel a lehetõ-
séggel és az igényelt mennyiséget
maradéktalanul meg is kapta.

— Közeleg a karácsony, a szere-
tet ünnepe. Mit üzen Önnek a
szent ünnep?

— Az Advent idõszakában már
eltölt az a csodálatos, semmivel
össze nem hasonlítható érzés,
amit a Karácsony, a karácsonyi
készülõdés jelent a számomra.
Visszaidézi a gyermekkoromat,
azokat a meghatározó, varázsla-
tos, rácsodálkozó pillanatokat,
amit én is láttam a kicsi gyermeke-
im szemében. Az évek elõrehala-
dásával csöndesebbé, de nagyon
bensõségessé váltak az ünnepe-
ink. Boldog vagyok, mert a csalá-
dom velem ünnepel, együtt va-
gyunk és ez mindennél fontosabb.

Tószeg minden kedves polgárá-
nak áldott, békés karácsonyi ün-
nepeket és boldog új esztendõt kí-
vánok szeretetben, egészségben!

Köszönöm a beszélgetést!
Nádházi Sándor

Dr. Bene Ildikó Jász-Nagykun-
Szolnok megye 4. számú vá-
lasztókerületének országgyûlé-
si képviselõje. A Parlament
Egészségügyi Bizottságának
alelnöke, valamint a Hetényi
Géza kórház és rendelõintézet
fõigazgatója. Tószegen is ma-
gabiztosan nyerte 2010-ben az
országgyûlési képviselõválasz-
tást, és akkori ígéretéhez hûen
folyamatosan tartja a kapcsola-
tot településünkkel. A népsze-
rû képviselõvel beszélgettünk.

Boldog vagyok, mert családom velem ünnepel!
Áldott, békés karácsonyi ünnepeket és boldog új esztendõt minden tószeginek!

Dr. Bene Ildikó országgyûlési képviselõ és Dr. Gyuricza Miklós a Falunapon
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„Csendben érkezel,
S én csendben várlak.
Csodádban reménykedem,
S csodádban csodálkozva látlak.
Ma este árvák és némák az angyalok,
Ma este új esélyt adhatok és kaphatok.”

Tornay András

Mindannyian tudjuk, hogy a karácsony az év
legszebb ünnepe, hiszen ez az egy alkalom, a
szeretet ünnepe minden évben, újra és újra egy-
befonja a családot. A karácsony ünnepe évszá-
zadok óta a világ minden táján jeles esemény.
Ugyanazokat a gondolatok ébreszti minden em-
berben. A zord téli idõjárásban is képes olyan
meleg és szeretetteljes légkört varázsolni, me-
lyet az év egyetlen napján sem élünk át. Kará-
csonykor mindenki kedvesebb és elnézõbb má-
sokkal szemben, s ajándékokkal lepi meg azo-
kat, akik legközelebb állnak a szívéhez.

Megkérdeztem néhány tószegi családot,
hogy miként tekintenek vissza a 2013-as évre,
és hogyan készülnek a karácsonyra.

Molnár Istvánné örömmel tett eleget a felké-
résnek, hogy újságunknak nyilatkozzon. Erika
igazán családcentrikus, ezért szívesen mesél
gyermekeirõl, unokáiról. Két felnõtt fia van, és
két unokája: Brigi 16 éves, Szabolcs pedig 10.
Az unokák édesapjukkal, Istvánnal itt élnek Tó-

szegen, így bármikor
találkozhat velük. Fiata-
labb fia viszont külföld-
ön dolgozik, ezért csak
interneten tartják a kap-
csolatot. Nagy öröm
volt számára, amikor
életében elõször, idén
tavasszal repülõre ülhe-
tett és ellátogathatott
hozzájuk. Fia ritkán tud

párjával hazajönni, de azt az idõt igyekeznek
tartalmas beszélgetésekkel eltölteni. Talán az
egyik legszebb karácsonyi ajándékot is tõlük
kapja, hiszen bejelentették, hogy bõvül a család,
így még többen lesznek a karácsonyfa körül. A
karácsonyi készülõdést teljes titoktartás övezi.

Senki nem tudja, hogy kitõl mit kap majd, csak
amikor már a karácsonyfa alatt rejtõznek az
ajándékok. Igyekeznek mindig hasznos ajándé-
kokkal kedveskedni családtagjaiknak, legtöbb
esetben sikerül is a megfelelõt kiválasztani. Az
ajándékok átadása után a karácsonyi vacsora
következik, mely az alábbi menüsort takarja:
tyúkhúsleves, sült hús, töltött káposzta és
desszertnek sütemény. Erika reméli, hogy min-
den jól sikerül és minden falubelinek erõt, jó
egészséget kíván a következõ évre, hogy minél
több boldog családi karácsonyt tölthessenek
családjukkal együtt. 

Pálinkásné Turcsányi Tímea és férje Csa-
ba az idei karácsonyt úgy várják, hogy a leg-
szebb ajándékot már megkapták, hiszen au-
gusztus 19-én megszületett kisfiuk, Ádám. Ta-

valy a karácsonyfa körül állva még csak abban
voltak biztosak, hogy elindult egy új élet, idén
viszont már együtt örülhetnek a karácsonynak
és természetesen egymásnak. December va-
sárnapjain sorban meggyújtja a család az ad-
venti koszorú gyertyáit, és a karácsony köze-
ledtével próbálnak ráhangolódni az ünnepre.
Próbálják úgy alakítani az életüket, hogy a ka-
rácsonyt ne a vásárlás köré épített marketing
irányítsa, hanem az ünnep valódi üzenetei: a
szeretet és az örömteli együttlét a családtagok-
kal. A lakásdíszítéssel lelküket is díszbe öltöz-
tetik. „Karácsonyukba” mindenki beleteszi a
maga kis dolgait. Valaki süteményeket süt, va-
laki elkészíti a karácsonyi menüt, a díszeket is
saját ötleteik alapján valósítják meg, a férfiak
felállítják a karácsonyfát, majd jön a díszítés.

Remélik, hogy ez minden családban így mûkö-
dik. Viccesen azért megjegyezték, hogy nekik
az egész idei év advent volt gyermekük szüle-
tése miatt. A Pálinkás család mindenkinek bé-
kés, boldog, szeretetteljes ünnepet kíván!

Kiss Julianna a 2013-as évet a következõ-
képpen jellemzi: eltelt békességben, harmóni-
ában és iszonyú tempóban. Rengeteg kellemes
dolgot élt meg idén is. Népes a családja, ezért
szinte minden hónapra jutott családi esemény,
ahol mindenki együtt volt. Nagy szenvedélye
az utazás. Barátnõjével immáron tizedik alka-
lommal szerveztek közös nyaralást, és most
Madridra esett a választásuk. Természetesen
párjával is volt közös nyaralásuk. Még a rend-
szerváltás elõtt jártak Drezdában, és most is-
mét eljutottak oda. Hazafelé betértek még Kut-

na Horára, ahol a csontkolostort
nézték meg. Az utazás mellett másik
nagy szenvedély a motorozás. A ba-
rátokkal a Mátrába utaztak, a család-
dal pedig a Duna-kanyarba. Nyáron
a strandra is két keréken mentek.
Most a karácsonyi készülõdés jelen-
ti a legnagyobb feladatot. Julianna
szereti az adventi idõszakot, talán
ilyenkor mindenki lelassul egy picit.
Már elõre megtervezi, hogy kinek
milyen ajándékot szán, természete-

sen igyekszik mindenkinek saját kezûleg elké-
szíteni azt. A család legkisebb tagjai nagyra ér-
tékelik ezeket az ajándékokat, szemükben lát-
szik az igazi boldogság. Nem is kell ennél na-
gyobb köszönet a gondosan elkészített apró
meglepetésekért. A lakás is díszben várja a ka-
rácsony megérkezését. Julianna minden apró-
ságra odafigyel, hogy az ünnep tényleg meghitt
legyen. Kiss Julianna és családja is mindenki-
nek kellemes ünnepeket kíván!

Íme egy pici szelet a faluközösség egészébõl.
Szeretnénk azt remélni, hogy minden család
békében, boldogságban és szeretetben tölti az
Ünnepeket. Minden okunk megvan rá, hogy ez
így is lesz, hisz a Karácsony az év legmeghit-
tebb ünnepe. Tábori Nóra

Karácsony, az év legmeghittebb ünnepe



Sikerült Jánossal személyesen ta-
lálkoznom és megkérdeznem,
hogy alakult az élete, hogy telje-
sültek vágyai, megvan-e a „jól jö-
vedelmezõ szakma”?

Jó döntés volt szüleim részérõl,
— kezdte János — hogy két év szol-
noki iskolába járás után ötödikes
koromban visszatérhettem a Tó-
szegi Általános Iskolába. A „hazai”
környezet nagy lendületet adott a
tanulásban, a lehetõségeimben és
az eredményeimben is. A nyolca-
dik osztály elvégzése után meg-
kaptam a Szegvári-díjat, ami nagy
megtiszteltetés volt számomra. Ez-
után a Pálfy János Mûszeripari és
Vegyipari Szakközépiskola elekt-
rotechnikai szakára jelentkeztem.

Itt is jól ment a tanulás, számos
megyei versenyen vettem részt
szép eredményekkel. Már akkor is
többen jártunk oda különbözõ év-
folyamokra Tószegrõl. Emlék-
szem, a Pálfy igazgatója egyszer
eljött a Tószegi Általános Iskolába
továbbképzést tar-
tani és elismerõen
szólt az itteni okta-
tó-nevelõ munkáról
— külön kiemelve
az én felkészültsé-
gemet is. Az ezt kö-
vetõ években meg
is emelkedett a Tó-
szegrõl Pálfyba je-
lentkezõ nyolcadi-
kosok száma. Ez-
után egy kis varga-
betû következett:
öt évvel késõbb a
gödöllõi Szent István Egyetemen
lettem vidékfejlesztés-szaktanács-
adói szakirányú agrár-közgazdász.
Szorgalmam és kitartásom tovább-
ra is velem maradt, így az egyete-
mi éveim során a szakirányom
mellett egy kilenc féléves angol
szakfordító másoddiplomás kép-
zést is elvégeztem. Mindezek mel-
lett szereztem vadász oklevelet és
pályázatíró-képesítést, végeztem
EU-s környezetvédelmi szaktanfo-

lyamot, de szereztem horgászvíz-
kezelõ-tógazda képesítést is.
Mindezek alatt persze éltem az
egyetemisták színes, tartalmas éle-
tét is...

Azt hiszem, hogy a sok munka,
a szorgalom mellé szeret oda tár-

sulni a szerencse
is. Így lett, hogy a
záróvizsgám nap-
ján állásinterjúra
hívtak egy multi
céghez, ahová rövi-
desen fel is vettek.
Egy napig sem vol-
tam pályakezdõ
munkanélküli! Ké-
sõbb más irányban
is kezdtem érdek-
lõdni, így találtam
egy hirdetést,
amelyben az ENSZ

Élelmezésügyi és Mezõgazdasági
Szervezetéhez (FAO) kerestek az
én végzettségemnek megfelelõ
szakembert. Jelentkeztem, és a
négy körös interjú után fel is vet-
tek. Itt dolgozom jelenleg is. Válto-
zatos életet élek szakmailag és a
fõvárosi élet megannyi színterén
is. Jó munkaközösség van nálunk,
akikkel sokat járunk szórakozni,
rendezvényekre, színházba, mo-
ziba, koncertekre. Nõtlen vagyok,

de majd nagy családot szeretnék.
Központunk Rómában van, ahova
többször is utazok, ezért céljaim
között szerepel az olasz nyelvtu-
dásom elmélyítése is. A közeljövõ-
ben önkéntes munkában veszek
részt szabadságom ideje alatt. Dé-
vára megyek Csaba testvér nevelt-
jeihez, ahol ha kell fát vágok, ta-
karítok, mesét olvasok, vagy pá-
lyázatírásban segítek. Az utazása-
im során sokat látok, tapasztalok,
egyre erõsödik bennem az az ér-
zés, hogy jövõmet a vidékfejlesz-
tés terén képzelem el, mert szeret-
nék a vidéken élõ emberekért, kö-
zösségekért tenni. Ez abból is adó-
dik, hogy a mai napig sem veszí-
tettem el kötõdésemet szülõfalum-
hoz, ahol olyan alapokat kaptam
szüleimtõl, iskolámtól, amely vé-
gig kísér egész életemben. Üze-
nem községünk fiataljainak, le-
gyenek büszkék erre a településre,
hisz' nekem elhihetik, van össze-
hasonlításom: nincs szégyenkez-
ni valója Tószegnek. Becsüljük
meg, bárhol járunk, legyünk mél-
tóak hozzá! Én így érzek, így ju-
tottam Tószegrõl az ENSZ-be.
Azt hiszem örülhetünk, hogy
Nagy János szorgalma, kitartása
eredményeként elérte célját. Na-
gyon jólesõ érzés volt hallani mi-
lyen szeretettel beszél Tószegrõl,
iskolájáról. Örülünk az eredmé-
nyeinek, további munkájához sok
sikert kívánunk.

Gönczi Lajos
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Nincs szégyenkezni valója Tószegnek

Tószegrõl az ENSZ-be
Gyakran lapozgatom újságunk
régebbi lapszámait. A Tószegi
Tükör 1995. decemberi számá-
ban figyeltem fel többek között
egy fiatalra, az akkor 6. osztály-
ba járó Nagy Jánosra. Elmond-
ta, hogy tudatosan készül a jö-
võre, minden tantárgyat szíve-
sen tanul, sõt még a szorgalmi
feladatokat is megoldja. Ez
azért lényeges, mert még nem
tudja, merre indul az általános
iskola után, így azt sem tudja
melyik tantárgyra lesz szüksé-
ge. Tószegen szeretné az isko-
lát elvégezni — és ahogy akkor
mondta — egy jól jövedelmezõ
szakmát szeretne.

Nagy János

A Tószegi Tükör 1999. augusz-
tusi lapszámában írtunk Szegvá-
ri-díjas általános iskolai diákok-
ról. „Útban a huszonegyedik
században” címmel. Abban az
évben hárman kapták meg az
akkor még mûködõ Szegvári dí-
jat, amit a folyamatosan kiemel-
kedõ tanulmányokat elérõ diá-
kok kaptak. Mind a hárman egy
osztályból kerültek ki, osztályfõ-
nökük Jándi Lajosné volt.

A három díjazott közül azért csak
Péterrõl írok, mert Zahar Edina és
Szakács Gábor is ritkán járnak ha-
za, tanulmányaiknak megfelelõ
munkát Tószegtõl távol találtak.
Azt hiszem ez jellemzõ a tovább-
tanulók döntõ többségére. Boda
Péterrel viszont tudtam találkoz-
ni, mivel õ Szolnokon él, nincs
olyan messze. Péter 1999-ben azt
nyilatkozta, hogy szeret tanulni,
de amíg csak lehet a sportból, ne-

vezetesen a kézilabdázásból sze-
retne megélni. Mint elmondta a
községi iskolában nagyon színvo-
nalas kézilabda élet volt. Sokat kö-
szönhetett Molnár tanár úrnak a
testnevelõjének aki elindította és
bíztatta, hogy ez neki jól megy,
ezen az úton haladjon. Péter ezt a
tanácsot megfogadta.

Az általános iskola elvégzése
után megkezdte tanul-
mányait a Tiszaparti
Gimnáziumban, de már
az elsõ évben óriási
megtiszteltetés érte.
Meghívták az akkor ké-
zilabda és egyéb sportok
fellegvárának tartott DU-
NAFERR kézilabda
szakosztályába, Duna-
újvárosba. Itt hamar a
magyar serdülõ váloga-
tott tagja lett, és mint az
NB I-es csapat tagja sok-
sok siker részese lehe-

tett. Nagy dolog ez egy tizenhat
éves fiatalember életében. Három-
szor lett csapatával a magyar baj-
nokságban bronzérmes. Mint az
élsportolókéra jellemzõ, Péter éle-
te is felpörgött. A középiskolát
négy különbözõ intézményben
végezte el. Eddig tiszteletdíjból
élt, de tizenhét évesen profi szer-
zõdést kapott, és mint általános
iskolásként nyilatkozta, hogy a
sportból szeretne megélni, most
ez megvalósult.

Fizetést kapott, fõállású élspor-
toló lett. Három európai bajnoksá-
gon vett részt. Hatéves dunaújvá-
rosi élet után három év Pécs kö-
vetkezett, ahol szép sikereket ért
el csapatával. Mivel megváltoztak
a körülmények, meg vágyott is kö-
zelebb a szülõkhöz, Törökszent-
miklósra igazolt. Napjainkig is
maradva a miklósi csapatnál Szol-
nokra költözött, elvégzett egy
pénzügyi tanácsadói iskolát, majd
alapított egy céget, amely révén el-
kezdte megszervezni, beindítani a
szolnoki kézilabda utánpótlást.
Jelenleg itt edzõ is. Ha csak teheti,
hazajön Tószegre, bemegy régi is-
kolájába is. Mint elmondta szeret
beszélgetni a mai tanulókkal, pél-
dát adni nekik, hogy ne adják fel
az álmaikat. Akarattal, kitartással,
szorgalommal elérhetik céljaikat.

Én büszke vagyok, hogy egy kis
faluból a sport révén eljuthattam a
világ legkülönbözõbb országaiba,
abból élek, amit szeretek csinálni
— mondta Péter.

Gönczi Lajos

Beteljesült tervek

Boda Péter
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November 3-i Istentiszteleten el-
köszönt a tószegi hívektõl Pén-
tekné Vízkeleti Márta lelkésznõ.
Tizenkettedik éve, hogy közsé-
günkbe érkezett és megkezdte
lelkészi szolgálatát. A Tószegi
Tükör 2002. novemberi lapszá-
mában mutatkozott be a község
lakosságának. 

Akkor elmondta, hogy legfõbb fel-
adatának tekinti a hitélet fellendí-
tését, a hitoktatás és bibliaórák új-
já szervezését. Nagy súlyt fog he-
lyezni az ifjúság megnyerésére,
összefogására. Jó együttmûködés-
re törekszik a katolikus testvérek-
kel. 

Nagy lelkesedéssel, lendülettel
kezdte az itteni hívek és a hitélet-
tel kapcsolatos feladatok megis-
merését. Jó szervezõkészsége ha-
mar megmutatkozott, új lendüle-
tet vett a gyülekezeti ház építése,
megszépült a parókia környezete.

A református presbiterek és a
gyülekezet véleményét ismerve
kijelenthetjük, hogy ezek a célok
szinte maradéktalanul megvaló-
sultak. Nem fogyott el Márta lelke-
sedése, lendülete itteni szolgálatá-
nak utolsó percéig. Felépült, élet
költözött az új gyülekezeti házba,
új tetõt, külsõ-belsõ felújítást ka-
pott a templom, szépen felújítva,
korszerûsítve várja a parókia a le-
endõ új lelkipásztort. 

De ennél is lényegesebb, hogy
színvonalas hitélet valósult meg
községünkben. Jó érzékkel, jó
empátiával képes volt idõseket, fi-
atalokat egyaránt megnyerni. Az
eltelt évek alatt nagy létszámú gye-
reksereg vehetett részt a tiszavár-
konyi egyházi táborokon, melyek

tartalmas programjainak meg-
szervezéséért Márta sokat tett.
Olyan Istentiszteleteket tartott,
amelyek azoknál is elismerést vál-
tott ki, akik csak alkalmanként
hallgatták. Lapunkban is rendsze-
resen publikált. Írásait, bölcselete-
it, minden falubeli megsüvegelte.
A trianoni községi megemlékezés-
nél kezdet óta meghatározó fõ-
szervezõi szerepet vállalt. Felké-

szültségét, jó elõadói képességét
mi gyülekezeti tagok rendszere-
sen megtapasztalhattuk. Több fia-
tal gyülekezeti tagot vont be maga
mellé a hitélet fejlesztésére — és
milyen jól tette, — akikre most,
hogy õ elmegy és az új lelkész
megérkezéséig nagy feladat hárul.

Márta nagy érdeme, hogy jó
kapcsolat alakult ki a reformátu-
sok és a katolikusok között, rend-
szeres a közös részvétel egymás
rendezvényein. De elõrelátását bi-
zonyítja az ez évben hetedik alka-
lommal megtartott református bál
elindítása is, amely jeles esemény-
nyé vált a község életében.

A tizenegy év nem múlt el
nyomtalanul magánéletében sem.

A fiatal, tanulmányait akkor né-
hány hónapja befejezõ, egyedülál-
ló hölgybõl kétgyermekes anyuka
lett. Itt talált párjára, itt esküdtek,
itt születtek gyermekei, itt voltak a
keresztelõk. De itt volt most no-
vember 3-án a vasárnapi Istentisz-
telettel az utolsó tószegi szolgálata
is. Kevésnek bizonyultak a temp-
lomi padsorok az elköszönésére
megjelentek nagy száma miatt. El-
jöttek és elköszöntek Márta szol-
gálatát méltatva a szolnoki és
szandaszõlõsi lelkész társak és
egyházi személyiségek, valamint
az ökumenikus lelkészcsoport ve-
zetõje. Ajándékot adott át dr. Gyu-
ricza Miklós polgármester és dr.
Bene Ildikó országgyûlési képvise-
lõ. Köszöntötték Mártát közsé-
günk katolikusai, élükön Ratnik
Ferenc atyával. Nagyszerû szín-
foltja volt a hittanos gyerekek, a
szeretett „Tiszi nénitõl” való elkö-
szönése is.

Végül Kocsi Vincéné gondnok-
nõ, megköszönve itteni szolgála-
tát, a református gyülekezet és
presbiterek nevében adott át aján-
dékot mellyel sok sikert kívántak
Péntekné Vízkeleti Márta lelkész-
nõnek. Isten áldását kérték az új
beosztására, további tevékenysé-
gére. Hévíz települése örülhet,
hogy ilyen páratlan értékkel ren-
delkezõ lelkészt kapott.

Gönczi Lajos

HÉVÍZEN FOLYTATJA SZOLGÁLATÁT
Elköszöntünk Péntekné Vízkelety Márta református lelkésznõtõl
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Ahogy akkor is kiemelték, törté-
nelmi pillanat kezdete ez az ese-
mény, hiszen jelentõs változást
hozhat községünk életében. Az el-
telt évek távlatából elmondhatjuk,
ez így is történt. Olyan üzem alap-
kövét rakták le azon a napon,
melyre máig büszkék vagyunk mi
tószegiek.

Elismerés illeti az akkori polgár-
mestert, Papp Istvánt és az akkori
képviselõtestületet, hogy sok-sok
tárgyalás eredményeként több je-
lentkezõ közül községünket vá-
lasztották a befektetõk és a beru-
házók. 

Nagyon jó kapcsolat alakult ki
az évek során a község vezetése,
társadalmi szervezetei és az üzem
vezetése között. Többször kap-
tunk segítséget a községi rendez-
vényekhez pénzbeli vagy tárgyi
támogatás formájában. Elég, ha
csak a különbözõ bálok, faluna-
pok, jótékonysági rendezvények
tomboláira felajánlott kerékpárok-

ra gondolunk. Természetesen ami
a legfontosabb, sok tószegi család
megélhetését biztosítja a kerék-
párüzem.

Az alapkõ letételekor megfogal-
mazták a tószegi vezetõk, nagyon
bíznak abban, hogy olyan üzem
jön létre, amely hosszútávra itt
marad. Azt hiszem, ez az igény
ma is aktuális, hiszen a falunkban
a legnagyobb foglalkoztató jelen-
leg is a jó nevû cég. 

Ezért is kerestem fel Steurer
Zsolt igazgatót, hogy megkérdez-
zem ebben a nehéz világgazdasá-
gi környezetben hogy tud boldo-
gulni az üzem, biztosított-e a tal-
pon maradásuk, hogy még sokáig
büszkék lehessünk a tószegi ke-
rékpárgyárra. 

Igazgató úr az alábbiakat mond-
ta: Ahogy az köztudott, vállala-
tunk termelése szezonálisan igen
jelentõsen változik. A nyári leállás
után a szeptemberi kezdést köve-
tõen egy kisebb megingástól elte-
kintve körülbelül fél gõzzel üze-
melünk. Ez ebben az idõszakban
megszokott, a korábbi évekhez

hasonlóan. Jelenleg
mintegy 300 fõ alkalma-
zottunk van, közülük
száz tószegi. 2014 janu-
árjától fogunk még több
munkavállalót felvenni,
így a létszámunk kb.
450-500 fõ lesz, ekkor
kezdõdik a csúcsszezo-
nunk. 

Ahogy azt a nálunk
dolgozóktól hallhatják,
igen sok elektromos ke-
rékpárt és sok drága
sport biciklit gyártunk.
Ennek több elõnye és
hátránya is van. Az elõ-
nyök között lehet felso-
rolni, hogy ezeknek a termékek-
nek az elkészítéséhez igen sok ta-

pasztalatra és precíz munkavég-
zésre van szükség. Úgy tûnik,
hogy a bizalom ezen a téren meg-
van, hiszen nálunk készülnek
ezek a magas értékû, stratégiailag
fontos termékek. Amit hátrány-
ként említenék az a magasabb
munkaigény és a magas vételár.
Mivel ezek a kerékpárok igen bor-

sos áron kerülnek a piacokra,
ezért az emberek kétszer is meg-
gondolják, hogy vegyenek-e ilyet,
illetve azt is, hogy mennyi idõ
után cseréljék le õket. Ugyanakkor
egy-egy ilyen kerékpár megvásár-
lásakor körülbelül két hagyomá-
nyos kerékpár árát költik el (nem
a magyar, átlagosan 75 ezer forin-
tos vételárra kell gondolni). Ez
végsõ soron azt eredményezi,
hogy az összes eladott kerékpár
darabszáma csökken, ami a mi
termelésünkre is hatással lesz.
Mindamellett azt is el kell monda-
ni, hogy az ACCELL GROUP to-
vábbra is befektet a magyar válla-
latba, hiszen 2013 év elején készült
el az új, 6400 m2-es csarnokunk,
ahol a beszállítónk mellett egy
készárú raktár is helyet kapott. Így
bõvíteni tudjuk a partnereink felé
kínált szolgáltatásainkat.

A fentiek tükrében látható,
hogy a munka továbbra is töretlen
a gyárban, de jóval keményebb pi-
aci körülmények között kell telje-
sítenünk, miközben igyekszünk a
kollegáinknak és Tószegnek is a
lehetõségeinkhez mérten a legtöb-
bet juttatni. Ezúton szeretnék
minden tószegi lakosnak, minden
kollegánknak és partnerünknek
Kellemes Karácsonyi Ünnepeket
és békés, boldog újesztendõt kí-
vánni. Köszönjük a jó kívánságo-
kat, mi is hasonló jókat kívánunk
Önnek és családjának, valamint a
vállalat egész kollektívájának. To-
vábbi sikereket kívánunk a piaci
kihívások teljesítéséhez.

- Gönczi Lajos -

Immár több mint tizenkét év
telt el azóta, hogy 2001. au-
gusztus 30-án ünnepélyes ke-
retek között lerakták az AC-
CELL HUNLAND Kerékpár-
üzem alapkövét. Az ünnepsé-
gen részt vett az önkormány-
zatunk képviselõ testülete, az
ACCELL HUNLAND vezérkara
és itt voltak a kivitelezõ cégek
képviselõi.

A fejlõdés töretlen a tószegi üzemben!

Kemény piaci feltételekkel is teljesít
az ACCELL HUNLAND

Steurer Zsolt igazgató
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Kovács László és felesége, Kovácsné Bodac
Katalin nagyon szeretik a gyermekeket,
ezért mindent megtesznek annak érdeké-
ben, hogy fejlõdésüket segíthessék. A vállal-
kozó házaspárnál jártunk, akik humán tevé-
kenységükbe avattak be bennünket.

Lányuk, Orsi segített annak felismerésé-
ben, hogy az állatok nagyon jó hatással van-
nak a gyermekekre. Orsi már egészen kisko-
ra óta szereti az állatokat, fõként a kutyákat
és a lovakat. A szülõk igyekeztek minden le-
hetõséget megragadni arra, hogy gyerme-
kük ne csak a mesekönyvekbõl ismerje meg
a háziállatokat. Vallják, hogy az állatokkal
való „élõ kapcsolat” az igazi.

Öt évvel ezelõtt vették meg az elsõ lovukat,
majd ezt követõen állatállományuk folyamato-
san bõvült. 2011 nyarán Vince Erzsébet és Bé-
kési Ágnes segítségével hozták létre az „Álla-
tokkal a Gyermekekért Közhasznú Alapít-
ványt”, mely a Kovács család karai úton lévõ
Bíbic Lovasudvarában mûködik. A terület, a
Kovács család portáján van. Az alapítvány cél-
ja, hogy az állatok megismerésén és felelõs
gondozásán keresztül támogassa a gyermekek
fizikai és mentális képességeinek elõsegítését,
megtartását és fejlesztését. Az állatokkal vég-
zett foglalkozások gyógyító és rehabilitációs
hatásait tudatosan használják fel. 

Az alapítók úgy gondolják, hogy az állatok-
kal való megismertetést tudatosan, minél ki-
sebb korban kell elkezdeni. Ekkor még van ar-
ra esély, hogy a gyermekeket kiszoktassák a
szabadba, és ne a négy fal között a számítógé-
pezés legyen a fõ elfoglaltságuk. 

Elõször (csak) a környezetükben lévõ gyer-
mekek jártak a Bíbic Lovasudvarba, majd egy-
re többen hallottak róluk. Kata örömmel me-
sélte, hogy a legkisebbektõl a legnagyobbakig
mindenki jól érzi magát náluk, már a két-há-
rom éves gyermekek is.

Az alapítvány a 2013-as évben már a követ-
kezõ állatállománnyal dolgozott: négy ló, két
komondor kutya, négy parlagi kecske, három
gyimesi-, három racka juh, nyulak és harminc
szárnyas. Az õshonos állatok tartását helyez-
ték elõtérbe, mivel a magyar hagyományok
megismertetéséhez nélkülözhetetlenek. Az ál-
latok ellátásában két fõ társadalmi-, ötvennégy
fõ önkéntes munkaerõ segített. Az odafigyelés-
nek és a megfelelõ tartási körülményeknek kö-
szönhetõen mindegyik állat megfelel a gyer-
mekek nevelésére. 

Idén az alapítvány a tószegi Általános Iskola
természetjáró szakkörét fogadta, májusban pe-
dig az alsó tagozatos diákokat látták vendégül a
Madarak és fák napja alkalmából. A szolnoki Ti-
szaparti Általános Iskola tanulói is kilátogattak
a Lovasudvarba. A régi és hagyományos típusú
játékos vetélkedõk (csutkadobás, vízhordás,
patkódobás, stb.) mellett kedveskedtek az aláb-

bi programokkal is: õshonos állatok bemutatá-
sa, látványetetése, ápolása, íjászat megismerte-
tése, kipróbáltatása, kutyás agility bemutató, és
faültetés. Júniusban négy községbõl közel
nyolcvan fõ, 8 és 14 év közötti gyermek érkezett
Katáékhoz. Korosztálynak megfelelõen készí-
tették a napirendet: hagyományos vetélkedõk,
állatok megismertetése, lovaglás, íjászat. Július-
ban nomád gyermektábort szerveztek 15 fõvel,
hétfõtõl péntekig, reggel 8 órától 16 óráig. Az õs-
honos állatok bemutatásán, etetésén, gondozá-
sán kívül a gyermekek részt vehettek rendkívü-

li programokon is, mint például a kecskefejés,
lovaglás, számháború, nyári szánkózás, stb. A
nyári szünidõ alatt 14 éves korig bárki számára
nyitva állt a kapu, megtekinthette az állatokat. 

November 29-én, immáron harmadik alka-
lommal szerzett jegyeket az alapítvány az OTP
Lovas Világkupára, ahol az idén 90 gyermek és
8 felnõtt vett részt. Az alapítvány a tószegi és
a szolnoki Tiszaparti Általános Iskolának adta
át a jegyeket, ez által olyan gyermekeknek is
lehetõségük nyílt Budapestre utazni, akik ed-
dig még nem jártak a fõvárosban. A Világku-
pán színes programok várták a gyermekeket,
hiszen ez a nap csak róluk szólt. Volt ott díjug-
ratás, lóerõ próba és lovas bemutató is.

A fiatal házaspár reméli, hogy segítségükkel
a gyermeknevelést könnyebbé tehetik a szülõk
számára, hiszen az állatok közelsége segít a
magaviselet, felelõsségtudat, alkalmazkodóké-
pesség javításában is.

Az alapítvány életérõl szóló írásunkat tava-
szi lapszámunkban tovább folytatjuk és remél-
jük, hogy újabb sikertörténetekkel szolgálunk.

Gratulálunk a civil szervezetnek, amely ta-
lán elsõként falunkban, felfedezte az önkéntes
közösségek fõ feladatát. Munkájuk nem csak
a faluközösség, hanem a gyermeknevelés fej-
lõdését is szolgálja. Segítsünk munkájukat!

Tábori Nóra

Népszerûek a civil szervezet programjai
ÁLLATOKKAL A GYERMEKEKÉRT

A szolnoki Tiszaparti Általános Iskola tanulói faültetésen is részt vettek

A Bíbic Lovasudvar gazdag programot kínál: õshonos állatok bemutatása, látványetetése, ápolása,
íjászat megismertetése, kipróbáltatása, kutyás agility bemutató
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Nagyon büszke vagyok, hogy az
óvodánkban már évek óta mûködõ
néptánc csoportunk a közel múlt-
ban többször is sikereket aratott,
megörvendeztette a tószegi lako-
sokat, hiszen meghívásra szere-
peltek a Falunapon és a Nyugdíjas
Klub hagyományos találkozóján.

A néptánc csoport sikeres fellé-
péseinek kulcsa Vigh Zsuzsanna
óvodapedagógus, néptáncoktató,
aki lelkesen , idõt nem kímélve ké-
szíti fel óvodásainkat a szülõk, né-
zõk nagy örömére. Zsuzsa 1998.
óta dolgozik a Tószegi óvodában.,
2006-ban szerezte meg a Gyermek-
tánc pedagógusi szakvizsgáját, a
TSF Pedagógiai Fõiskola Karán,
Szarvason. Azóta minden évben
óvodás gyermekeink gyermektán-
cával foglalkozik. Szerencsére
nagy érdeklõdés van a foglalkozá-
sok iránt ezért 2, ill. 3 csoportban

foglalkoztatja õket. Mivel a csopor-
tok összetétele több szempontból
is eltérõ (nemek aránya, képessé-
gek), minden csoporttal differenci-
ált tempóban halad, mindig figye-
lembe veszi, hogy mennyire befo-
gadóak a „táncos lábú” gyerekek.

A foglalkozásokon természete-
sen nemcsak az énekeket, tánclépé-
seket sajátítanak el óvodásaink, ha-
nem a népszokásokról is ismerete-

ket szerezhetnek. A játékokat és a
feladatokat a leghatékonyabban
módon szeretteti meg a gyermekek-
kel, közösen együttjátszik velük.
Segíti a gyermekeket, ha azt látják,
hogy számára is örömet okoz a ze-
ne, tánc, és amit valójában elvár tõ-
lük észrevétlenül mintaadás során
elsajátítják akár a párválasztókban,
ugrálós feladatokban. A foglalkozá-
sok elmaradhatatlan része a szaba-

don választott játék, amit a csoport
legjobban szeretne eljátszani. A ze-
nei anyag: Ghymes, Kalamajka, Ko-
lompos együttes, Sej, liliom, és még
nagyon sok kimondottan az okta-
táshoz tartozó CD. Öröm nézni,
ahogy az apró lábak mozognak a
zene ritmusára, ahogy pörögnek,
forognak, figyelnek egymás lépése-
ire, próbálnak együtt mozogni, ön-
feledten szaladgálnak körbe-körbe,
biztatják egymást, keresik szemük-
kel, hogy kit is válasszanak a párvá-
lasztóban.

A tánccsoportosok minden év-
ben kapnak felkérést, hogy tán-
cukkal színesítsék az Idõsek Ott-
hona, Családsegítõ Központ, Falu-
nap, Nyugdíjas Klub rendezvénye-
it, ahová a lelkes és segítõkész
szülõk is elkísérnek. A szülõk na-
gyon együttmûködõek, aktívan
segítettek abban, hogy minél zök-
kenõ mentesebben tudjunk ké-
szülni. Utólag is szeretném meg-
köszönni gyermekeinknek és szü-
leiknek is az együttmûködést. To-
vábbra is számítunk segítségükre!

Murányi Valéria óvodavezetõ

TÁNCOS LÁBÚ ÓVODÁSOK
„A táncban nincsenek szabályok.

Ha igazán érzed a zenét, nem csinálhatod rosszul!” /Jamie King/

Az óvodás néptánccsoport fellépett a falunapon is

Bizonyára nem vagyok egyedül, aki
a megkülönböztetett ünnepeken a
magyaros ételekre esküszik. Szent-
este és Szilveszterkor minden év-
ben ugyanazokat az ételeket készí-
tem el otthon: Szenteste halászle-
vet, Szilveszterkor töltött káposztát.

Elmondom, én hogy készítem:
A halászléhez minél többféle ha-
lat veszek, mert attól lesz finom.
Az alaplébe keszeget, kárászt, har-
csa- és csukafejet, a levesbe pon-
tyot (legalább 3 és fél kilósat), va-
lamint ikrát és haltejet teszek.
Azért ekkorát, mert kifilézve alig

lesz benne szálka, az oldalán lévõ
húsban egyáltalán nem, a hátán
lévõn csak az Y szálkák, de azok is
nagyok, így
könnyen észre-
vehetõek és eltá-
volíthatóak. Állí-
tólag a Bajaiak
csuka nélkül
nem is fõznek
halászlevet.

A pontyot kifilézem, a húst fel-
kockázom 3x3 cm-es darabokra,
besózom (a fejét is), majd félrete-
szem. A halcsontot az uszonyok-
kal és a farokkal, az apróhalakkal,
a csuka- meg a harcsafejjel, jó sok
hagymával hideg vízben felteszem
fõni. Fontos a hideg víz, mert a
hagyma csak így fog annyira meg-
fõni, hogy át lehessen passzíroz-
ni! Teszek bele paprikát, paradi-
csomot, õrölt borsot és egy pár ge-
rezd fokhagymát. Másfél órán át
fõzöm, aztán „kihalászom” a hala-
kat, meg a hagymát, a nagyobb
szálkákat kiszedem belõle, és hal-
passzírozón átpasszírozom.

Ezután rászórom a gyönyörû ka-
locsai piros paprikát, egy kis csípõ-
set is, piros aranyat. Felforralom, és
beleteszem a halfiléket, meg a bel-
sõséget, no meg a halfejet. Beállí-

tom a sóját, utána néhány perc
gyöngyözõ forralás, és kész is a ba-
jai halászlé. Igaz ugyan, hogy gyu-

fatésztát én nem
teszek hozzá,
mert Tószegen
vagyunk, de nem
volt még rá pa-
nasz! A mi csalá-
dunk így szereti. 

A töltött káposztához az apró
káposztát mindig én savanyítom,
két héttel elõtte, de jól megfelelt az
üzletben kapható savanyú káposz-
ta is. 5 l-es befõttes üvegbe rétege-
zem a legyalult és besózott káposz-
tát és a fûszereket: babérlevelet,
egész köményt és õrölt borsot. Te-
tejére teszek egy kisebb szelet ke-
nyeret, majd me-
leg helyre te-
szem, hogy érjen.

Szilveszterkor
a nyers fejes ká-
posztából kivá-
gom a torzsát, le-
vágom a harasz-
tok vastagabb részeit és sós víz-
ben pár percig elõfõzöm, hogy
könnyebb legyen betekerni.

Kevés zsíron lepirítom az apró-
ra vágott vöröshagymát, és ha-

gyom kihûlni. A darált húst befû-
szerezem (só, õrölt bors, õrölt
paprika, õrölt kömény, fokhagy-
ma és a dinsztelt hagyma 1/3-a).
Teszek hozzá tojást (kilónként 2
db-ot), és rizst. Jól összekeverem,
majd a káposztalevelekbe betöl-
töm az összekevert tölteléket. A
rizs a hús 1/5-e.

A megmaradt hagymára teszek
õrölt paprikát, borsot, köményt és
fokhagymát, Ha kell, kicsit kimo-
som az apró káposztát, ez kerül a
kacsasütõ-tál aljára. Utána a fû-
szerezett vöröshagyma, majd a
töltelékek, és így rétegezem, amíg
el nem fogynak. Rakok közé apró-
ra vágott sertésfület és farkat. A te-
tejére apró káposzta kerül. Felön-
töm vízzel, és a sütõben 3 órán ke-

resztül lassú tûzön
párolom, sütöm.
Akkor szép, ha a te-
tején lévõ káposzta
kicsit megbarnul.
Nálunk jó sok tejföl-
lel szeretik. Aján-
lom mindkét finom-

ságot minden Tószeginek, akik a
magyaros ételeket részesítik
elõnyben.

Jó étvágyat!
Gonda Attila szakács

Ünnepi gasztronómia

Magyaros ételek az ünnepi asztalon
Az Önkor-
mányzat óvo-
dai konyhá-
ján, Gonda
Attila szakács
évek óta köz-
megelégedés-
re fõz. A szû-
kös nyers-
anyagnorma
ellenére naponta bizonyítja,
hogy takarékosan is lehet fi-
nom, házias ételeket készíteni.
Persze ehhez elengedhetetlen
az alapos szakmai felkészült-
ség. Attila 400-500 adag ebédet
fõz naponta az Önkormányzat
konyháján, melynek színvo-
nalával elégedettek lehetünk. A
szerény, és kiváló szakembert
kérdeztük: náluk mi kerül az
ünnepi asztalra?
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Azt mondják a gyerek örül a karácsonynak.
Bennem is megmaradt a gyermekség vala-
mi vonása, mert én ma is örülök, amikor
adventbe érlelõdve, elérkezik Jézus Krisz-
tus születésének ünnepe. 

Kedves Testvérek, lehet, hogy ránk nehe-
zedik korunk megannyi sötét nyomorúsá-
ga, de ne oltsa ki bennetek a karácsony fé-
nyét. Tudom, hogy itt van a világ szegénye-
inek, éhezõinek a gondja. Napjainkat beár-
nyékolja a lehetséges háborúk veszedelme.
Erkölcsi fertõben él az egész világ. Én még-
is azt mondom, ragaszkodjatok karácsony
öröméhez. Ne oltsátok ki a szeretet lángját.
Ne mert, idõben és történelemben valóra
vált „Emmanuel” ígérete. Ez ad a hívõ em-
bernek biztonságot, ebben az emberileg bi-
zonytalan világban. Keresem ezért kará-
csonykor Isten közelségét. Könnyen meg-
találom, csak a jászol elé kell állnom. Hoz-
zánk hasonlóvá lett Isten Fiához emeljük a
szívünket.

Egy mindent ígérõ kor önzõ világában
élünk, ahol semmise jó, amink van, és min-
den kellene ami nincsen. Sajnos minden so-
hasem lesz a miénk. Még akkor sem, ha a
reklámok mesés gazdagságukat erõsen
ajánlják korunk földre szegezett emberé-

nek. Jó ilyenkor a karácsony szerény sze-
génysége. Megtanít örülni annak ami van.
Azt is észre kell vennünk, hogy Betlehem
Szülötte vállalt minden embert. Augusztus
császárnak engedelmeskedett, Heródes
elõl menekült, a pásztorokat magához hív-
ta, a napkeleti bölcsekben minden néphez
intézte Evangéliumát. 

Mi befejeztünk egy viharos századot.
Láttuk, hogy a nagy hatalmak a maguk ér-
dekében hogyan bánnak el a kis népekkel.
Két vesztes világháborút, két jóvátételt
megfizetõ, gyarmati sorban évtizedeket el-
töltõ nemzedékek tagjai vagy utódai va-
gyunk. Még is túl éltünk viharos százado-
kat, mert „Emmanuel” ami annyit jelent,
„velünk az Isten”.

Ha ez nem így lenne, ugyan kiõrizné meg
az otthonából elûzött házaspár betlehemi is-
tállóban világra jött gyermekének emlékét?

Az angyalok valóban nagy, és ma is érvényes
örömet hirdettek a pásztoroknak, melyben
része lett az egész népnek. „Megszületett az
Üdvözítõ, az Úr Krisztus, Dávid városában.
Ez lesz a jel, mondták, gyermeket találtok
pólyába takarva, jászolba fektetve.” Dicsõ-
ség a magasságban Istennek, és békesség a
földön a jóra törekvõ embereknek. 

Áldott, békés, ünnepeket és boldog új-
évet kívánok minden tószegi lakosnak.

Ferenc atya

Mire megjelenik az újság, talán már be is
léptünk karácsony elõszobájába, az Adven-
ti ünnepkörben. Sokan adventi naptárat ké-
szítenek, az utcákon új fények díszítik a vá-
ros utcáit, érezzük az ünnep közeledtét, és

türelmetlenül készülõdünk, várjuk a kará-
csonyt, a szeretet ünnepét, Jézus születését.

De valójában mire is várunk? Milyen
üzenetet hordoz számunkra ez a várako-
zás? És ami nagyon fontos: miként töltjük
el ezt az idõt, miközben várakozunk?

A gyertya
Minden vasárnap eggyel több gyertyát gyúj-
tunk meg. A gyertya fénye bevilágítja ottho-
nunkat, elcsendesít, megnyugtat, fényt hoz
elménkbe, szívünkbe, lelkünkbe. Utat mu-
tat. Nem is olyan rég, halottainkra emlékez-
ve gyújtottunk gyertyát. Évzárta elõtt, bi-
zony számot vetünk magunkban, igyek-
szünk intézni „lelki elmaradásunk számláit.”
Emlékezünk azokra, akik újonnan léptek be
az életünkbe, vagy akik már kiléptek. Le-
gyünk világító fényforrás, kerüljünk köze-
lebb — nemcsak az ünnephez — egymáshoz.

Ajándék
Rohanunk egyik üzletbõl ki, a másikba be.
Kapkodunk, licitálunk. Minél drágábbat. Az

ünnep mámorában elfeledkezek sok min-
denrõl. Kinek mit vegyek. Mennyit költhe-
tek. És közben elfelejtkezünk arról, hogy
van, amit nem lehet megfizetni: ha önma-
gam ajándékozom. Semminek sem fog job-
ban örülni a gyermekem, mint annak, hogy
az édesanyja vagyok, szüleim annak, hogy
gyermekük lehetek. És ha nem ezt ajándé-
kozom nekik, akkor nem én vagyok várako-
zásban, hanem õk várnak rám.

Együttlét
Ez az ünnep a családról, a szeretetrõl, az
együttlétrõl szól. A család az a hely, ahol
mindig van helyünk, ahová mindig haza
térhetünk. Legalábbis ez lenne az ideális.
Testvérekre, rokonokra gondolunk, akik
más országban élnek, akikkel évek óta
nincs kapcsolatunk. De szeretnénk velük
együtt lenni, hogy együtt ünnepelhessünk,
hogy itt legyünk, csak egyszerûen „le-
gyünk”, így „együtt”.

Kedves olvasó! Kívánok békés, áldott,
nyugodt ünnepeket, és boldog újévet!

KARÁCSONY ELÕSZOBÁJA ADVENTKARÁCSONY ELÕSZOBÁJA ADVENT

KARÁCSONY FÉNYEKARÁCSONY FÉNYE

ÜNNEPI MISEREND:
2013. 12. 24. ÉJFÉLI MISE
2013. 12. 25. SZENTMISE — 8 óra 30 perc
2013. 12. 31. HÁLAADÓ SZENT LITURGIA

— 8 óra 30 perc
2014. 01. 01. SZENTMISE — 8 óra 30 perc
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LUKÁCS DÓRA (15) — tanuló:
Verseghy Ferenc Gimnázium:
Szeretnék bemenni Szolnokra,
és a városban tölteni az év utolsó
napját. Tavaly itthon, a csalá-
dommal voltam Szilveszterkor,
idén viszont örülnék, ha baráti
hangulatban telne, így meg is be-
széltük pár barátnõmmel, hogy a
városban összegyûlünk valahol

(talán a Kossuth-téren), sétálga-
tunk, eltöltjük az idõt, éjfélkor
megnézzük a tûzijátékot, majd
utána felmegyünk valamelyikük-
höz, és vidám hangulatban nosz-
talgiázunk amíg el nem nyom
minket az álom! Hogy lesz-e új-
évi fogadalmam? Ezt még addig
átgondolom… J

RIMÓCZI JÁNOS (27) — szere-
lõ: Accel Hunland: Nehéz meg-
mondani, hogy hol leszek idén!
Az elõzõ évekbõl kiindulva, sze-
rintem az utolsó pillanatokban dõl
el, hol töltöm a Szilvesztert, ez a
hangulatomtól is függ. A discokat
annyira nem pártolom, egyszer
voltam eddig de az elég is volt. Szí-
vesen tölteném Tószegen, szû-
kebb baráti körben, de ha úgy adó-
dik Szolnokra is bemegyek, vi-
szont ott is szigorúan csak házi-
buliba. A hajnalig tartó mulatozás
az szinte garantált. Az újévi foga-
dalmakkal pedig az a baj, hogy

gyakran már az elsõ hetekben el-
bukom, így lehet idén nem foga-
dok semmit, helyette csak Boldog
új évet kívánok Mindenkinek! J

GALAMBOS IMRE (50) — sír-
köves: Családi körben töltöm az év
utolsó napját, elsõsorban felesé-
gemmel, hiszen nagylányaink biz-
tosan nem lesznek itthon! Szoli-
dan szoktunk ünnepelni, ugyanis
már hosszú évek óta nem fogyasz-
tok alkoholt. TV-nézés, kutya az
asztal alatt, éjfélkor gyerekpezsgõ,
jókívánságok, és reményekkel teli
várom az Új évet, bízva abban is,

hogy a tószegiek élnek majd az új
lehetõségekkel 2014-ben! Békés
Ünnepeket kívánok Mindenkinek!

EGEDI PÁL (24) — esztergályos:
Konkrét tervem még nincs, de ami
biztos: Tószegen fogom tölteni, és
baráti körben. Két ugyanolyan Szil-
veszter szerintem nem létezik, de
ha hasonló lenne, mint tavaly volt,

akkor annak nagyon örülnék,
ugyanis rendkívül pozitív emléke-
im fûzõdtek az elõzõ Szilveszter-
hez. Úgy gondolom, teljesen mind-
egy hol leszek, csak érezzük jól ma-
gunkat, amihez persze elengedhe-
tetlen a baráti társaság! Kívánok
mindenkinek Kellemes Ünnepeket!

- Pinviczki Rajmond -

Te hol búcsúztatod
az Óévet?

Ki sem pihenhetjük a karácsonyi „fáradalmakat”, máris eljön Szilveszter ünnepe. Sokaknak nagy kér-
dés, hogy hol töltsék az Óév utolsó napját! Van aki a nagy mulatságokat részesíti elõnyben, és van aki in-
kább az otthoni összejöveteleket szûk baráti, vagy éppen családi körben! Néhány Tószegit kérdeztünk,
mik a terveik, hol búcsúztatják, ünneplik az újévet, lesz-e újévi fogadalmuk?
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— Nagy örömömre szolgál, hogy
a sporttelepen megvalósuló fej-
lesztésekrõl számolhatok be.
Mint ismeretes — és korábban
már beszéltem is róla —, a Tao
(társasági adó terhére adható tá-
mogatás) rendszernek köszön-
hetõen a sportélet megkapta a

kezdõlökést. Egyesületünk élt a
lehetõséggel és a kiírt pályázatra
beadott és támogatásra érdemes-
nek ítélt sportfejlesztési progra-
munknak köszönhetõen már a
tavalyi évben sikerült lehívni 1
986 000 FT támogatást, amit Dr.
Csizmás István társasága a PA-
PÍRTEKERCS KFT biztosított szá-
munkra. Az ehhez kapcsolódó
mintegy 300 000 FT önerõt, pe-
dig önkormányzati és magánjel-
legû támogatásból teremtettük
meg. 

Ezúton is KÖSZÖNET érte min-
den támogatónak!

Ennek a támogatásnak a segít-
ségével, meg tudtuk valósítani a
tavalyi évre tervezett infrastruktu-
rális, sportszakmai eszköz és
sportfelszerelések beszerzését.

Az idei évben tovább bõvült a
pályázati lehetõség, az MLSZ kiír-
ta a „sporttelep felújítási program-
ját”. Ezen a pályázaton sikerült 4
173 848 FT támogatást elnyer-
nünk, amit a pályázati program-
nak megfelelõen, az öltözõ felújí-
tására fordítunk. Ez a tetõ szigete-
lését, a homlokzat javítását, belsõ
felújítási munkákat, WC-k kialakí-
tását és a játékvezetõi zuhanyzó
kialakítását jelenti. Ehhez 1 788
792 FT önerõt kell biztosítanunk,
amit mondanom sem kell, nagyon
nehéz feladat volt. Ezen kívül új-
fent van lehetõség bõvíteni a
sporteszközeinket és felszerelése-
inket. Az ehhez kapcsolódó pénz-
ügyi tárgyalások elõre haladott ál-
lapotban vannak a PAPÍRTE-
KERCS KFT.-vel és mondhatom,

hogy Dr. CSIZMÁS ISTVÁN na-
gyon konstruktívan áll a támoga-
táshoz.

Nem mondok vele újat, de saj-
nos tudott dolog, hogy önerõbõl
az itt felsoroltakat nem tudtuk vol-
na megvalósítani és beszerezni.
Ezért bízunk benne, hogy a jövõ-
ben folytatódni fog a Tao program,
amivel egy relatív korszerû, eszté-
tikus sportlétesítménye lesz a tele-
pülésnek. — fejezi be tájékoztató-
ját Smidéliusz Ernõ, Önkormány-
zati Képviselõ és Egyesületi Sport-
elnök. - EN -

Pályázati pénzbõl fejlesztenek
Megújul a sportöltözõ
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Kásáné Erika néhány éve egy sú-
lyos mûtéten esett át. Jól sikerült
az orvosi beavatkozás, olyannyi-
ra, hogy egyre inkább elhatározá-
sává vált, hogy rendszeresen fut.
Sõt, meg is álmodta, hogy a 40.
születésnapján lefutja a 21 km-es
félmaraton távot.

Dr. Virágos Gábor, falunk
gyógyszerészének folyamatos
bíztatása azért kellett a kezdeti
kilométerek leküzdéséhez. 2010
novemberétõl saját edzésterv
alapján fut a tószegi utcákon és
egyre növelte a távot, a kilométe-
reket.

2011-ben elsõ versenyén a Mar-
git-szigeti Coca Cola Nõi Futógá-
lán sikeresen és gondtalanul telje-
sítette a 7,5 km-es távolságot.

2012-tõl megszûnt Erika „távfu-
tói magányossága”, mert barátnõ-
je, Ozsvárt Orsi — elején nem kis
gyõzködésre — csatlakozott a heti
3x-i futóedzésekhez. Ezután már
ketten rótták a köröket a falu utcá-
in egészségük megõrzéséért. A
hölgyek érdeklõdésemre elmond-
ták, hogy családjuktól, férjüktõl is
kapják a rendszeres bíztatást a
sportolásukhoz. A versenyeken az

csak természetes, hogy õk is ott
vannak, és szurkolásukkal segítik
a táv leküzdését. Kásáné büszkén
mondja: a 10. Intersport Balaton
Maraton és Félmaraton benevezé-
si díját férje, Sándor születésnapi

ajándékként megvásárolta neki.
November 17-én Siófokon, Erika
álmai valóra váltak: lefutotta a 21
km-es távot. Annak külön örül,
hogy ezt legjobb barátnõjével, Or-
solyával tehette. A fiatalasszonyok

már a jövõt is tervezik. Szeretnék,
ha többen is csatlakoznának ön-
kéntes testedzésükhöz. Biztatnak
minden falubeli hölgyet, jöjjenek
el a Marika Presszóba, ahol a kö-
zös futást megbeszélhetik, és ta-
lán klubszerû formát is ölthetne a
rendszeres futás.

Gratulálunk teljesítményükhöz,
reméljük, hogy az egészséges élet-
mód további követõkre talál!

Nádházi Sándor

Lefutották a félmaratont!
Erika álma valóra vált

Smidéliusz Ernõ Egyesületi
Sportelnök minden lehetõsé-
get kihasznál, hogy a Sport-
egyesület fenntartási fejleszté-
si pénzeszközökhöz jusson.
Az elmúlt idõszakban kettõ si-
keres pályázaton is részt vett
az Egyesület. A Sportvezetõt
kértük, adjon tájékoztatást a
sikeres pályázatokról.

Smidéliusz Ernõ sportelnök

Kásáné Erika és barátnõje, Ozsvárt Orsi együtt futották le a 21 km-es félmaratont Siófokon
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Gyülekeznek a játékosok a Jászdó-
zsa elleni meccs elõtti edzésre. Elõt-
te azonban Pálinkás Tibor edzõt ál-
lítjuk meg kérdéseinkkel. Nem sok
ideje maradt a válaszadásra, hisz
percek múlva elkezdõdik az edzés. 

Itt a megyei II. osztályban szín-
tiszta amatõr alapokon munka mel-
lett fociznak a fiúk — szögezte le be-
szélgetésünk elején az edzõ. — 9 új
játékos érkezett vele egy idõben. Vé-

leménye szerint 5-6 játékos megyei
I. osztályú szintû labdarúgó, hisz
elõzõleg ott is játszottak. Az optimis-
ta elvárás is ennek tudható. Én is úgy
gondoltam, hogy egy jó középme-
zõnybe szereplés reális célkitûzés le-
het. — mondta az egykori gólvágó. —
A 23-as játékos keretben mindössze
6 tószegi van, de azonnal hozzátet-
te, hogy szerinte nem az a döntõ há-
nyan helybeliek. Sokkal inkább az
számít, hogy aki felhúzza a tószegi
mezt, küzdjön, csússzon-másszon a
pályán, tegyen meg minden tõle tel-
hetõt a település csapatának sikeré-
ért. Ez az igazán döntõ! Vannak
olyanok, akik „megszakadnak” a pá-
lyán, de többen vannak azok, akik
lélektelenül mélyen tudásuk alatt tel-
jesítenek. Aki szereti a focit, állandó-
an itt van edzésen és a meccsen is.
Másik része a csapatnak a bajnoki
meccsekre eljön, de az edzésekre
már nem. Be kell látni, hogy edzés
nélkül sehol sem még a megyei II-
ben sem lehet jó csapatot építeni.
Ahhoz, hogy eredmény legyen és

összeszokott
csapatmunka,
elengedhetetlen
a gyakorlás és
az edzés. En-
nek véget kell
vetni!

A sérültek is
szóba kerültek.
A mester di-
csérte Farkas
Tomit, aki sé-

rülése ellenére is játszott. Sajnos
nem épült fel, mûteni kell. Csathó
Robi a másik kiváló játékos is sérült,
Õ túl van már a mûtéten, de csak a
tavaszi fordulóban lehet rá számíta-
ni. Õk nagyon hiányoztak a mecs-
cseken, hisz mind a ketten megha-
tározó játékosok a csapatban. 

Beszélgetésünkkor még két fordu-
ló hátravan. Mindkét meccset hazai
pályán játsszuk. Kimondatlanul is a
gyõzelem az elfogadható, hisz Jász-
dózsa eddig még egyetlen csapat, aki
gyõzelem nélkül áll a mezõnyben.
De Zagyvarékas ellen is behúzható a

három pont. „Sok kritika ért engem
a szurkolók körébõl, hogy sok játé-
kos nem üti meg a megyei II szintet.
Erre én azt szoktam mondani, hogy
olyan alapanyagból fõzzünk, amink
van” — idézzük Pálinkás Tibort,
majd befejezésül hozzátette: „Ta-
vaszra komoly változások lesznek.
Az idényzáró értékelés után én min-
den játékossal elbeszélgetek, s aki
nem vállalja a heti két edzést, meg-
válunk tõle. Lesznek új játékosok is,
de az U-21-bõl is szeretnék felhozni
több tószegi játékost. Bajnokság vé-
gére az elsõ 7 helyezés valamelyiké-
be várom a csapatot. Mindig szeret-
tem Tószegen lenni, már játékos ko-
romban is. Kevés olyan település
van, ahol ennyire szeretik a focit,
mint itt. Tudom azt, hogy a közön-
ségért mindent meg kell tenni” —
mondta az edzésre rohanó egykori
közönség kedvenc, jelenlegi tréner,
Pálinkás Tibor.

Úgy legyen, mert egyre inkább
fogytán a szurkolók türelme, de ezt
Õ is tudja. Nádházi Sándor

Várakozás alatt szerepelnek a labdarúgók!
Fogytán a szurkolók türelme

A megye II. osztályban sze-
replõ labdarúgócsapatunk
nagy reményekkel kezdte a
2013-14-es bajnoki évadot. Op-
timista volt az egyesület veze-
tése, az újdonsült edzõ, Pálin-
kás Tibor — az egykori kiváló
tószegi játékos — na és persze
a szurkolók is. Két mérkõzés
ugyan hátravan még az õszi
idénybõl, így korai végelszá-
molást készíteni, de lapzárta
miatt elõzetes értékelést kér-
tünk Pálinkás Tibortól.

Tószegi gólöröm

Pálinkás Tibor

Álló sor: Szarvas Levente, Antal János, Szakali Tibor, Varga Csaba,
Zsákai János, Tóth Tamás, Pálinkás Tibor (edzõ)

Alsó sor: Merczel Norbert, Szabó Attila, Kiss Balázs, Kurucz Ferenc,
Fazekas Zsolt, Mészáros Gábor, Papp Dávid

Hiányzók: Csathó Róbert, Kun János, Földi György, Farkas Tamás,
Lippai Róbert, Seres Attila, Luca Marius

MEGYEI II ÕSZI VÉGEREDMÉNYE FELNÕTT
hely        csapat M GY D V LG KG GK P megjegyzés
1. JÁSZFÉNYSZARU VSE 16 14 1 1 53 9 44 43
2. KUNHEGYES ESE 16 12 3 1 60 14 46 39
3. JÁSZBOLDOGHÁZI SE 16 12 1 3 51 22 29 37
4. TISZAFÖLDVÁR VSE 15 8 5 2 28 17 11 29
5. SZÁSZBEREK SE 16 9 1 6 21 18 3 28
6. ESE JÁSZLADÁNY 16 8 2 6 34 23 11 26
7. KUNSZENTMÁRTONI TE 16 7 4 5 31 20 11 25
8. JÁSZALSÓSZENTGYÖRGY KSE 16 7 2 7 20 40 -20 23
9. ZAGYVARÉKASI KSE 16 6 5 5 37 34 3 23

10. TISZAGYENDAI KSK 16 6 2 8 38 30 8 19 (-1 pont)
11. TISZAPÜSPÖKI FC 15 4 3 8 18 40 -22 15
12. TISZAJENÕ KSE 16 3 4 9 24 47 -23 13
13. JÁSZKISÉRI SE 16 2 5 9 29 34 -5 11
14. TÓSZEG KSE 16 2 4 10 20 42 -22 10
15. PUSZTAMONOSTOR SE 14 3 1 10 22 63 -41 6 (-4 pont)
16. JÁSZDÓZSA SE 16 1 1 14 17 50 -33 4

MEGYEI II ÕSZI VÉGEREDMÉNY IFI CSAPAT
hely        csapat M GY D V LG KG GK P megjegyzés
1. JÁSZFÉNYSZARU VSE 16 15 0 1 111 15 96 45
2. JÁSZKISÉRI SE 16 14 1 1 90 14 76 43
3. KUNHEGYES ESE 16 12 1 3 103 31 72 37
4. TÓSZEG KSE 16 10 3 3 62 26 36 33
5. SZÁSZBEREK SE 16 10 1 5 76 37 39 31
6. KUNSZENTMÁRTONI TE 16 10 1 5 54 20 34 31
7. JÁSZDÓZSA SE 16 9 3 4 72 31 41 30
8. ZAGYVARÉKASI KSE 16 8 1 7 42 48 -6 25
9. TISZAFÖLDVÁR VSE 15 6 3 6 42 32 10 21

10. ESE JÁSZLADÁNY 16 5 3 8 37 64 -27 18
11. JÁSZBOLDOGHÁZI SE 16 5 0 11 30 90 -60 15
12. TISZAJENÕ KSE 16 4 0 12 33 59 -26 12
13. JÁSZALSÓSZENTGYÖRGY KSE 16 3 1 12 28 76 -48 8 (-2 pont)
14. TISZAPÜSPÖKI FC 15 2 2 11 34 86 -52 8
15. TISZAGYENDAI KSK 16 2 2 12 26 86 -60 5 (-3 pont)
16. PUSZTAMONOSTOR SE 14 0 0 14 12 137 -125 -4 (-4 pont)
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Elindult a téli közfoglalkoztatási
munkaprogram. A november 1-
tõl április 30-ig tartó közfoglal-
koztatás új eleme, hogy decem-
ber 1-tõl március 31-ig alapkom-
petenciákat biztosító képzésben
vesz részt a 35 kiválasztott köz-
foglalkoztatott. A kiválasztás fel-
tételei: Regisztrált álláskeresõn-

kénti belejelentkezés, valamint
foglalkoztatást helyettesítõ támo-
gatásban részesüljön a tanfo-
lyamban résztvevõ.

December 1-tõl falunkban 53
személy vesz részt a közfoglalkoz-
tatásban. További újdonság az is,
hogy napi 8 órában dolgoznak, és
munkabérük bruttó 75500 Ft.

Hat éve nyílt Tószegen a Goods Market. Az évek múlásával egyre
népszerûbb lett a lakosság körében a vegyes kereskedés. Sokan meg-
kedvelték a napi eszközöket áruló üzletet. A Goods Market tulajdo-
nosa, Kiss Tibor, mintegy karácsonyi meglepetésként felújította, és
tágas vásárlótérrel lepte meg a tószegi lakosokat. A bolt árukészlete
természetesen bõvült, a tulajdonos reményei szerint az üzletbe já-
rók örömére.

Közfoglalkoztatás

Iskolapadban a közmunkások

Megújult a Goods Market

„Születésnapján, nem kívánunk egyebet, 
csendes lépteit kísérje szeretet. 
Szívében béke, lelkében nyugalom, 
legyen nagyon boldog ezen a szép napon. 
Szívünk szereti, ezt ne feledje, 
a legtöbb, mit adhatunk, a szeretet.”

Gyurkó Józsefné idén december 27-én ün-
nepli 100. születésnapját. Erzsike nénit
családja, rokonsága köszönti majd e jeles
alkalomból. Az idõs néni egy unokával,
egy dédunokával és két ükunokával is
büszkélkedhet. És nem csak rájuk lehet

büszke, hanem lányára, Marika nénire is, aki odaadó gondoskodással,
sok türelemmel és törõdéssel viseli gondját édesanyjának. Az ünnep-
lésen jelen lesz Erzsike néni testvére, a 96 éves Margit néni is. Erzsike
néni nagy akarattal bír, olyannyira, hogy a fürdést is egyedül oldja
meg, nem kéri lánya segítségét. Továbbra sem szed gyógyszert a vér-
nyomáscsökkentõn kívül, elõtérbe helyezi a természet adta lehetõsé-
geket a gyógyulásra. Sok mézet eszik, a téli idõszakban pedig citrom-
mal is vitaminokhoz juttatja szervezetét.

A jeles ünnepen mi is jelen leszünk és következõ lapszámunkban
olvasóinknak is beszámolunk Erzsike néni köszöntésérõl!

Tábori Nóra

100. születésnap küszöbén
Különleges ünnepre készül a család


